

Referat af virtuelt møde nr. 2  
i Lokalbestyrelsen  
Tirsdag den 19. maj 2020

Deltagere: Annie Albrecht, Ingrid Prehn, Ingrid Dahlrot, Astrid Lyngsø,  
Erling Vrå, Michael Huusom, Henrik Nielsen,  
Erik Daugaard, Bent Kallemose, Allan Frank-Nielsen, Niels Mehnke,  
Niels Søndergaard, Jørgen Simonsen, Bjørn Sandberg, Flemming Thomsen.

Ikke tilstede: Leif Lau.

Erling bød velkommen til deltagerne i mødet og henviste til den udsendte dagsorden.

Ad 1. Kassereren.

Henrik indledte med at nævne, at han ikke havde udarbejdet noget regnskab til mødet.

Men understregede, at foreningens økonomi er særdeles god.

Vi forventer det halvårslige tilskud fra Ældre Sagen i august på ca.kr. 82.000.

Forventet udgift i den nærmeste fremtid på ca. kr. 30.000 til fremstilling af vort Medlemsblad.

I lyset af Coronakrisen og foreningens gode økonomi foreslog Henrik, at Lokalbestyrelsen undlader at opkræve deltagergebyr for den kommende sæson – 2020/2021.

Lokalbestyrelsen drøftede forslaget og vedtog følgende:

Med undtagelse af deltagelse i Herreværelset og Dameværelset, hvor man betaler pr. gang man deltager, vil deltagelse i alle andre faste aktiviteter være gebyrfri i den kommende sæson.

Lokalbestyrelsen vedtog samtidig, at beslutningen kommunikeres til alle medlemmer via et Nyhedsbrev.

Ad 2: Social-Humanitært område –Ingrid P.

Som alle ved, er Danmark langsomt ved at genåbne i første omgang med lempelse af kravene til deltagelse i udendørs aktiviteter.

Ingrid mente derfor, at en række af vore udendørs aktiviteter kan genåbnes. Dette gælder følgende:

- Motion i det fri
- Kørestolsskubbere
- Cykelpiloter.

Besøgsven aktiviteten har for så vidt fungeret i hele nedlukningsperioden – dog kun som telefon besøg. Denne aktivitet bør nu kunne udvides til også at foregå fysisk – ved møde udendørs.

Indkøbsturene bør nok vente lidt endnu p.g.a. af, at deltagerantallet ikke må overskride 10 personer. Her afventer vi på ny information fra regeringen.

Når kravene lempes til at flere end 10 personer samles – tages aktiviteten op igen.

I en forventet kommende lempelse af kravene til indendørsaktiviteter bliver følgende aktiviteter startet op igen:

- Søndags Caféen
- Pårørende caféen.
- Sorg- og livsmodsgruppen.

Lokalbestyrelsen tilsluttede sig Ingrid's forslag samtidig med, at vi vil følge regeringens næste udspil nøje.

Ad 3. – Motion. Erik.

Erik var – ligesom Ingrid – klar til at genåbne en række udendørs aktiviteter pt. med max 10 deltagere.

- Gymnastik/Yoga i det fri. Her nævnte Erik, at han havde været i kontakt med nogle af instruktørerne, som indtil nu ikke viste nogen stor interesse i at starte pt.
- Gåture i Nivå starter, når der fra regeringens/Ældre Sagens side gives grønt lys for, at det er ok med merend 10 er forsamlet.
- Gåture i Humlebæk starter den 11. juni..
- Stavgang i Humlebæk og Kokkedal kan starte.
- Slentreture og cykelture kan starte.
- Historiske ture i lokalområdet kan starte.
- Frisbee golf er startet.
- Petanque er startet i det små.

Michael nævnte, at vi har fået et tilbud fra Nivå Golfklub om en Ældre Sags aktivitet, som går ud på deltagelse 4 gange 2 timer på i ni-hulsbane for en pris på kr. 350 pr. deltager.

Lokalbestyrelsen godkendte aktiviteten, idet man fandt, at det var et godt tilbud.

Ad 4 – Kreativ. Astrid.

Aktiviteterne under Kreativ er i hovedsagen indendørs aktiviteter.

Astrid mente derfor, at vi skal vente med at igangsætte aktiviteterne, indtil vi hører nærmere om regeringens forventede lempelser til antal deltagere, afstand mellem disse og i det hele taget indendørs aktiviteter.

Ad 5. Spil og sprog. Annie.

Aktiviteterne under dette punkt er alle indendørs, hvorfor vi afventer regeringens kommende beslutning.

Ad 6. IT – Niels S.

Niels nævnte indledningsvis, at vi allerede gennemfører ”hjemmesupport” på IT området, hvor Ib er initiativtager. Lokalbestyrelsen mente, at dette er et godt initiativ.

For så vidt angår IT caféen i Nivå bør denne vente, indtil vi hører nærmere til regeringens kommende beslutning.

På Græstedgård kan vi faktisk godt tilbyde IT support, blot medlemmerne venter udenfor og kun kommer ind en ad gangen.

Ad 7. Rejser – rejsegruppen. Ingrid D.

Ingrid nævnte, at hun havde været i kontakt med både BestTravel og Vitus Rejser vedr. dette års rejser vedr. tilbagebetaling af deltagerpris eller udskydelse af rejse til næste år. Hun oplyste, at vi endnu ikke har en fast aftale med BestTravel, vi afventer. BestTravel er informeret om bestyrelsens ønske om at udsætte rejsen til 2021.

Genforeningsturen til Sønderjylland 11/7 til 12/7 er udsat til 2021, hvor festen også er skubbet til og turen til Nationalpark Vadehavet i 27/9 til 29/9 med ”De grå busser er endnu ikke aflyst. Vi afventer nærmere besked efter 3. juni.

Tur til Elba forsøges udskudt til 2021.

Turen til Gøtakanalen udsættes til 2021. Vitus Rejser har tilbudt at arrangere rejsen i 2021, hvilket vi accepterer.

Erik nævnte, at Rejsebranchen pt. har det svært og at vi derfor bør være opmærksom på, at rejseselskaberne har risiko for at gå konkurs.

Det blev af flere lokalbestyrelsesmedlemmer også nævnt, at en del medlemmer formentlig pt. ikke ønsker at rejse p.g.a. Corona krisen.

Lokalbestyrelsen vedtog, at Rejsegruppen kan arbejde videre med sagerne.

Ad 8. Arrangementsgruppen – Bent.

Bent nævnte, at alle indendørsaktiviteter afventer nærmere information fra regeringen om eventuel lempelse af krav til disse. Forventet nærmere information efter 8/6.

Ad 9. Sekretariatsgruppen – Allan.

Allan nævnte indledningsvis, at vi som forening benytter 3 skoler, 4 sportshaller og 3 foreningslokaler i kommunen. Alle vore lokaleønsker til den kommende sæson er booked.

Spørgsmål fra Erik med ønske om bookning af et yderligere lokale i ”Laden” om mandagen fra kl. 8 til 16 vil iflg. Allan blive vanskeligt – men han lovede at undersøge sagen.

På foranledning af Bent, drøftede Lokalbestyrelsen herefter kommunens kommende bookingsystem, som er på vej. På nuværende tidspunkt kendes indholdet ikke i detaljer, men vi følger sagen nøje iflg. Erling.

Ad 10. Nyt fra Formand og Næstformand.

Erling nævnte, at vi i Herreværelset har modtaget en forespørgsel fra en forskergruppe med tilbud om deltagelse i en ”mandelæsegruppe”. Tilbuddet rundsendes til Lokalbestyrelsen af Erling og i et Nyhedsbrev fra Herreværelset.

Erling oplyste, at Frivilligcenteret nu igen er åbent. Det samme gælder kommunens dagcentre.

Erling oplyste, at der den 20/5 vil være en rundvisning i kommunens nye Plejecenter i Humlebæk.

Michael omtalte herefter det tidligere vedtagne kørekursus – der består af en teoretisk del og et egentligt kørekursus. Der er 18 tilmeldte, som hver har betalt kr. 550. Der køres i 2 hold med 9 i hver. Introduktion venter lidt.

Erling nævnte herefter, at som det ligger nu åbnes der for indendørs aktiviteter 1/9. Vort Årsmøde, der skal finde sted tirsdag den 8/9 kan således gennemføres. Det anses på nuværende tidspunkt ikke realistisk at gennemføre mødet – med forventeligt 200 deltagere – i Rådhusets kantine. Årsmødet kan ikke opdeles i flere møder, hvorfor andre lokaler skal undersøges. Der fremkom forslag til at leje Fredensborg Hallen.

I den nærmeste tid vil vi derfor følge udviklingen nøje.

Et forslag om et ”Spis sammen” arrangement i NivåCentret i august undersøges nærmere af Erling. Lokalbestyrelsen er positiv.

Vi vil som nævnt overordnet følge udviklingen nøje – herunder Ældre Sagens anbefalinger. Jørgen forstår ikke, at Ældre Sagen tør foreslå, at Årsmødet i september. 95% af deltagerne kommer fra risikogrupperne. Forestil jer konsekvensen for Ældre Sagen, hvis bare en deltager bliver smittet, indlagt og risikerer at dø.

Jørgen vil foreløbig pga. sin alder ikke deltage i møder med mange deltagere.

Erling nævnte, at Ældre Sagen 2 dage inden Statsministeren lukkede Danmark ned fasthold, at årsmøderne skulle fastholdes.

Ad 12. Bladet – Niels M.

Niels M. nævnte indledningsvis, at deadline som bekendt er 1/6. Det er muligt at denne dato bliver udskudt et par uger p.g.a. Corona krisen.

Bladet vil muligvis blive forsinket hermed – til udgivelse først i august.

Erling kontakter annoncørerne, hvis en forsinkelse bliver aktuel.

Erling og Niels M koordinerer med bladdistributørerne (Humblebæk, Fredensborg, Nivå/Kokkedal).

Alle blade afleveres hos Michael, som fordeler antal kasser til Humlebæk og Fredensborg.

Ad 13.Eventuelt.

Bjørn sørger for opdatering af forenings hjemmeside.

Niels S. har tidligere meddelt, at han ønsker at udtræde af Forebyggelsesudvalget, en plads han overtog fra Henrik.

Efter lidt debat lovede Erling at deltage i rådets næste møde den 26/5.

Ad 14. Næste møde.

Det blev vedtaget at gennemføre endnu et virtuelt lokalbestyrelsesmøde tirsdag 2/6 kl. 10. Nærmere herom fra Erling, når tiden nærmer sig.

.

